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Ynliedende taljochting 
(fakultatyf) 

Vrijdag 3 november lazen wij in de Leeuwarder Courant een 
het volgende artikel: “Vanaf 2024 daalt het aantal Friezen dat 
kan werken.” Dit stuk baarde ons als PvdA grote zorgen. De 
potentiële beroepsbevolking gaat steeds sneller dalen. De 
gevolgen hiervan zijn groot, en vergroten bestaande kraptes in 
de zorg, techniek en het onderwijs. Op dit moment zijn er in 
Fryslân al meer vacatures dan werkzoekenden. Met een krimp 
vanaf 2024 met 2000 mensen per jaar wordt deze nog 
nijpender.  
 
We hebben nu te maken met een vlucht van jongeren uit de 
provincie, door een tekort aan woonruimte en passende banen. 
Zorginstellingen komen met grotere personeelstekorten te 
zitten. Op het vlak van duurzame energie komen door grotere 
personeelstekorten onze ambities in gevaar. Dit brengt de 
sociale cohesie, dynamiek en de leefbaarheid van Fryslân in 
gevaar. En dit wordt alleen maar erger.  
 
De provincie is nu in staat om beleid hierop te maken, en in te 
spelen op dit tekort. Wanneer wij als provincie niet voortvarend 
beleid voeren, dan zet dit de Friese samenleving verder onder 
druk. Als PvdA zien wij graag bestuur dat inspeelt op de 
problemen van de toekomst, en dat zich inzet voor de 
leefbaarheid van onze Provincie. Tegelijkertijd staan wij als 
PvdA voor een overheid die zich inzet voor een betere match 
tussen opleiding en arbeidsmarkt, en mensen aan het werk 
helpt. 
 
Hierom kwamen wij tot de volgende vragen: 
 

Fraach/Fragen 1. Is DS het met ons eens dat de afname van de 
beroepsbevolking een zorgelijke ontwikkeling is, waar de 
provincie beleid op kan maken om deze ontwikkeling te keren? 
Zo ja, welke extra inzet zou nog geleverd kunnen worden? 
 

 2. De provincie kan een actieve rol innemen om 
arbeidsmarktproblemen op te lossen. Heeft DS zicht op de 
mismatch op de arbeidsmarkt en hoe deze zich verder 
ontwikkelt? Zo ja, wat doen wij eraan om deze mismatch op te 
lossen?   
 

 3. Is DS het met ons eens dat de Lelylijn een belangrijke rol 
kan spelen in een aanpak om de krimp van de 
beroepsbevolking tegen te gaan? Zo nee, waarom niet? 
 

 4. Is DS het met ons eens dat er een brede aanpak moet 
komen om de krimp van de beroepsbevolking tegen te gaan? 
Zo ja, welke plannen heeft DS? Zo nee, wanneer komt DS met 
een voorstel om deze visie met PS te ontwikkelen? 
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